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číslo 4

v současné době má Zdra-
votnická záchranná služba
Jihomoravského kraje (ZZS
JmK) na území Brna tři
výjezdové základny, a to
v Bohunicích, Černovicích
a na Ponavě. Z těchto
výjezdových základen

zajišťuje přednemocniční neodkladnou péči
(PNP) pro obyvatele Brna i blízkého okolí.
S ohledem na demografický vývoj, novou
výstavbu azvyšující se četnost výjezdů je zva-
žováno zprovoznění další výjezdové základny
v Bystrci, čímž by se zajistila lepší dostupnost
PNP v Bystrci a okolí. Zprovoznění základny
se předpokládá kolem roku 2028. Podle mě
to je skvělá zpráva. V současné době, kdy se
zdravotnická zařízení ruší a dostupnost péče
klesá, půjdeme v Bystrci opačným směrem.
Často jde při záchraně života o minuty a zkrá-
cení příjezdu sanitky s lékařem o 6–8 minut
oproti příjezdu z centra může život skutečně
zachránit. Na uvedené téma jsem měl desá-
tého ledna společné jednání s ředitelkou ZZS
JmK MUDr.Hanou Albrechtovou adalšími lid-
mi z jejího týmu. Navržené umístění základny
je na ulici Páteřní, ve spodní části, s možností
výjezdu na přehradu, starou dálnici ikřižovat-
kou Vejrostova, Kubíčkova. Pro stavbu základ-
ny je potřeba převést pozemky zmajetku Brna
do majetku JmK avtomto ohledu je vyjádření
radnice kladné. Názorně tak vidíme, že ne-
ustupovat bezhlavě developerům anechávat
strategické parcely v obecním vlastnictví se
vyplatí.
Zajímal jsem se také ohlukové adopravní zatí-
žení a zde jsou informace, které jsem obdržel:
„V případě výjezdu je posádka povinna používat
výstražná světla modrá, případně v kombinaci
modrá, rudá. Zvuková výstražná zařízení jsou
používána jen v případech silného provozu na
pozemních komunikacích, ato pouze při výjezdu
kpacientovi vohrožení života či jeho transportu
do nemocnice. Podle statistik se předpokládá
kzáchraně života průměrně 5 až 8 výjezdů denně
za plné i zvukové signalizace, větší část ovšem
vždy v denní době od 6.00 do 22.00 hodin.“
K uvedenému záměru přijala Rada MČ Brno-
Bystrc na svém zasedání dne 28. 2. 2024 násle-
dující kladné usnesení: „Rada MČ Brno-Bystrc
souhlasí s budoucí realizací stavby nové výjez-
dové základny ZZS JmK, p. o. v Brně-Bystrci při
ulici Nad Dědinou ve variantě B2 nebo C1 za
předpokladu, že stavba bude umístěna tak, aby
nebyla v kolizi s plánovaným rozšířením komu-
nikace Páteřní.“
Na projektu jsme na radnici připraveni spolu-
pracovat, aby byl co nejrychleji realizován.  

Váš starosta Tomáš Kratochvíl

Vážení bystrčtí spoluobčané,

Bude projednáván návrh nového územního plánu

Ve středu 13. února odstartovala na Gymná-
ziu Brno-Bystrc akce Studenti seniorům, jež
vzešla ze spolupráce gymnázia a naší měst-

Studenti GYBY seniorům. Jak s počítačem
ské části a kterou inicioval starosta Tomáš
Kratochvíl společně s ředitelem gymnázia
Petrem Šurkem. Jejím cílem je pomoci senio-
rům se zvládnutím běžných dovedností na počí-
tači či mobilním telefonu, a to prostřednictvím
studentů gymnázia, kteří tyto dovednosti bra-
vurně ovládají.
První lekci navštívilo 16 seniorů a společně s mla-
dými lektory si procvičili hledání na internetu.
Celý kurz je sestaven tak, aby si starší lidé osvojili
dovednosti, které mohou využívat v každoden-
ním životě.  Všichni účastníci si proto zkusili najít
spojení hromadnou dopravou, naplánovat výlet
nebo udělat výstřižek obrazovky.
Nápadů, co ještě na kurzu ukázat, mají učitelé
informatiky hodně, doufáme tedy, že se projektu

plánu města Brna pro společné jednání
(2024) včetně Vyhodnocení vlivů na udrži-
telný rozvoj území.Návrh si lze prohlédnout na
webu města Brna, kde naleznete i formulář pro
podání připomínek a mnoho dalších informací:
https://upmb.brno.cz/pripravovany-uzemni-
plan/navrh-pro-spolecne-jednani-2024/.
Hlavní viditelnou změnou oproti předchozí
verzi je, že varianta 2024 je zpracována dle nové
právní úpravy v jednotné grafické podobě,
která platí pro celou ČR. Změnila se barva i kódy
ploch.  Další změny byly zapracovány v souladu
s pokyny, které schválilo Zastupitelstvo města
Brna dne 21. června 2022. Co se týká Bystrce,
zásadní změnou v novém návrhu je, že tunel,
kterým má být vedena I/73 (dříve značená D 43,

Projednání návrhu územního plánu vstou-
pilo do další fáze. Veřejnou vyhláškou byl dne
20. února 2024 zveřejněn Návrh Územního

Informace k opravám komunikací v Bystrci
informace k dopravě. Pro aktuální informace
prosím sledujte webové stránky městské části
Brno-Bystrc, sekci Aktuality a sekci Život v Bystr-
ci/doprava a parkování.
Přestavba křižovatky Přístavní x Obvodová měla
původně začít 1. 3. 2024, následně se termín
posunul až na 18. 3. 2024 (uzávěrka aktuálního
čísla novin byla 12. 3. 2024) dokončena by měla
být nejpozději 7. 6. 2024. Na webu najdete odpo-
vědi na nejčastější dotazy, odpovídal jsem také
na sociálních sítích – například proč křižovatka
nebude okružní, jak jsme původně preferovali,
a informoval jsem o přechodném dopravním
značení a objízdných trasách pro obě etapy.
Městská část není investorem akce (evropské
peníze), ani stavbu neřídí (BKOM), intenzivně ale

(pokračování na str. 10

(pokračování na str. 3)

(pokračování na str. 2)

Vzhledem k uzávěrce tohoto čísla a zhruba
měsíční periodicitě Bystrckých novin není
bohužel vždy možné otisknout plně aktuální
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Bystrc – místo pro
život i setkávání

Informace k opravám komunikací v Bystrci
komunikujeme se zhoto-
vitelem a dalšími dotčený-
mi stranami ohledně
koordinace akce, přechod-
ného dopravního značení
a objízdných tras.

Co se týče opravy komunikací, vždy záleží
na tom, kdo danou silnici, chodník či scho-
diště má ve správě.
Z úrovně městské části, tedy z našeho rozpočtu,
budeme letos opravovat schodiště na ulici Lýs-
kova v ceně 246 693 Kč, je již vybrán dodavatel,
firma H.K.U., spol. s r. o., a dodavatel je vybrán
také pro opravu pěší trasy a terénních úprav
mezi domy Kachlíkova 9 a 11 v částce 147 855 Kč
(rozebrání stávající betonové dlažby včetně
vybourání základu, nové lože, dlažba a obruby).
Podepsány již jsou také smlouvy na operativní
opravy účelových komunikací v hodnotě až
475 830 Kč a také operativní opravy komunikací,
chodníků, schodišť, terénní úpravy a další nutné
opravy v hodnotě až 425 909 Kč.
Oprava komunikace kolem řeky Svratky pro-
běhne po letní sezoně (až v červnu bude uvol-
něna část peněz, po schválení závěrečného účtu
Zastupitelstvem MMB). 

Správci další skupiny komunikací společnosti
BKOM  jsme zasílali požadavky na 5 akcí, mini-
málně dvě z nich budou brzy realizovány, a to
údržba chodníku Rerychova – Foltýnova
a údržba vozovky Rerychova č. 15–16 – Foltý-
nova.
Z úrovně Správy a údržby silnic JmK jsou
v roce 2024 plánovány dvě velké akce.
V obou případech se jedná o výměnu horních
dvou vrstev a lokální sanaci podle výsledků
diagnostiky vozovky. 
Oprava vozovky III/384 -Obvodová by měla pro-
běhnout od září do listopadu. Úsek od křižovatky
se Starou dálnicí po most 384-003 (přes řeku
Svratku). Délka úseku je cca 1 150 m. Přesné ter-
míny v době uzávěrky tohoto čísla nejsou zná-
mé, nejsou ani zpracovány návrhy přechodného
dopravního značení.
Totéž platí pro Opravu vozovky III/3844 Stará
dálnice. Opravován bude úsek v délce cca 1 550
metrů od světelné křižovatky se silnicí III/3842
(Žebětín–Kohoutovice) po světelný přechod
u ulice Štouračova. Předpokládaný termín rea-
lizace je duben–červenec 2024. Konkrétní ter-
míny a způsob provedení bude jasný až po
výběru zhotovitelů SÚS JMK. 

Tomáš Jára, místostarosta 

Ani v měsíci březnu rytmus
bystrcké kultury nepolevil.
Jubilejní 30. sezona pravi-
delných Country bálů
vyvrcholila 15. března opět
ve Společenském centru
několikahodinovým mara-

tonem, při kterém se střídala výuka tanců staneč-
ním vystoupením formace La Quadrilla
a koncertem skupiny Zimour. Tedy plný proud
zábavy. Velkou zábavu si užily také děti, které se
zúčastnily Velkého dětského karnevalu, kde si
nejen zatančily, ale také se pobavily při bublin-
kové show a vystoupení kouzelníka. Jako kou-
zelník působil iVladimír Hron, který se při svém
koncertu „převtěloval“ do různých hvězd svě-
tové i domácí pop-music. Ale ve Společenském
centru se konaly i poučné programy. Vedle
úspěšného cyklu pana Aleše Svobody o brněn-
ském podzemí to byla zajímavá přednáška pana
Milana Šťourače o exotickém ostrově Zanzibar.  
V dubnu, konkrétně 23., se můžeme těšit na kon-
cert legendární folkové skupiny HOP-TROP, která
přesto, že vystupuje již více než 40 let, má stále
stejné složení v čele s Jaroslavem Samsonem
Lenkem. Neméně lákavý je dubnový díl cyklu
Setkání žánrů, v jehož rámci vystoupí tentokrát
kapela Hazafele, která má v repertoáru romskou
a maďarskou lidovou hudbu v osobitém podání.
To slibuje na 18. duben velký divácký zážitek. 
Nechybějí pravidelné pořady: 10. dubna taneční
podvečer s Jiřím Helánem, opět s tradičním
názvem Čaj o páté, a ve středu 24. dubna další
díl cyklu o brněnském podzemí. 
Pro děti je připravena pohádka v podání divadla
NAVĚTVI, která se jmenuje Brémští muzikanti a je
nejen ozvířátkách, ale především ohledání život-
ního štěstí. Odehraje se v neděli 14. dubna.  
Centrum Bystrouška s odborem kultury připra-
vili pro děti Jarní pohádkovou cestičku, která
27. dubna povede Údolím oddechu. Blíže se
o těchto akcích můžete dovědět na stránce Spo-
lečenského centra, nebo na nových webových
stránkách MČ Bystrc v sekci Kultura. 
Na setkání se těší Pavel Kříž, místostarosta

Záměr obce pronajmout běžné obecní byty
V souladu s „Pravidly pronájmu bytů
v domech v majetku statutárního města
Brna“ a v souladu s„Kritérii pro výběr žada-
telů o pronájem běžného obecního bytu
vměstské části Brno-Bystrc“, která byla schvá-
lena na 7/18.  zasedání Zastupitelstva městské
části Brno-Bystrc dne 6. 9. 2017. Zastupitel-
stvo městské části Brno-Bystrc schválilo na
9/8. zasedání dne 6. 12. 2023 úpravu Kritérií
pro výběr žadatelů opronájem běžného obec-
ního bytu vměstské části Brno-Bystrc. Ve zně-
ní schválené změny, zveřejňujeme tento
záměr městské části Brno-Bystrc:

Pronajmout běžný obecní byt žadatelům
zařazeným do „skupiny 2“
n pronajmout na dobu určitou dvou let byt č. 8

v domě Laštůvkova 63, velikosti 1+1, o cel-
kové výměře 37,60 m2, ve 3. podlaží, I. kate-
gorie.

Písemné nabídky na formuláři „Žádost o pro-
nájem běžného obecního bytu“ (formulář
žádosti je k vyzvednutí na recepci ÚMČ Brno-
Bystrc, nám. 28. dubna 60 a na našich strán-
kách: bystrc.brno.cz-úřad-odbory-odbor
bytového hospodářství), mohou žadatelé
podávat v termínu od 1.4. 2024 do 30. 4. 2024
na odbor bytového hospodářství ÚMČ Brno-
Bystrc, nám. 28. dubna 60, 635 00 Brno.
Pokud tak neučiní ve stanoveném termínu,
nebudou zařazeni do vyhodnocení žádostí
o pronájem výše uvedeného bytu.
Žadatelé musejí splňovat„Pravidla pronájmu bytů
v domech v majetku statutárního města Brna“. 

Na našich stránkách: bystrc.brno.cz-úřad-
odbory-odbor bytového hospodářství je zve-
řejněn (a čtvrtletně aktualizován) seznam
žadatelů o obecní byt podle skupin, včetně
přidělených bodů a data podání žádosti. 

Romana Rajdová,
vedoucí OBH 

Záměr MČ Brno-Bystrc
pronajmout výše

uvedený byt bude vyvěšen na
úředních deskách

MČ Brno-Bystrc
od 1. 4. 2024 do 30. 4. 2024

(pokračování ze str. 1)
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Při preventivní povodňové prohlídce na poto-
ku Vrbovec jsme zaregistrovali dva poškozené
dřevěné altány ve správě Lesů ČR, s. p. Každý
altán sestává ze stolu a dvou lavic a je zastře-
šený. Altány jsou umístěny u cesty procháze-
jící Údolím oddechu, na pozemcích ve
vlastnictví města Brna.
Na naši žádost o opravu se Lesy ČR, s. p. dopi-
sem z 5. května 2023 městské části vyjádřily,
že tyto altány byly z důvodu nevyhovujícího
stavu, a zejména z důvodu umístění na
pozemcích, které nejsou vlastněny státem

s právem hospodařit pro Lesy ČR, s. p., vyřa-
zeny z majetku Lesů ČR, s. p. Co teď? Podle
zákona nesmíme investovat do cizího majet-
ku ani do majetku státního.
Nastala zajímavá situace, kterou však bylo
možné vyřešit pomocí občanského zákoníku.
Náš majetkový odbor využil zákonné mož-
nosti ve smyslu ustanovení § 1050 odstavce
1 občanského zákoníku, který uvádí že:
„Nevykonává-li vlastník vlastnické právo
k movité věci po dobu tří let, má se za to, že ji
opustil. Byla-li movitá věc, která pro vlastníka
měla zřejmě jen nepatrnou hodnotu, zanechá-
na na místě přístupném veřejnosti, považuje
se za opuštěnou bez dalšího.“ a městská část
rozhodla o přivlastnění altánů v souladu s §
1045 odstavce 1 občanského zákoníku. Na
9/9. schůzi Rady MČ Brno-Bystrc dne 21. červ-
na 2023 bylo vydáno souhlasné usnesení
k bodu 5.1.05. Dřevěné konstrukce altánů
u potoka Vrbovec, schválení protokolu o při-
vlastnění opuštěných movitých věcí. Teprve
poté jsme mohli investovat do opravy, kterou
zajistil odbor životního prostředí a dopravy.
Oprava obou altánů v částce 25 200 Kč byla
provedena v červenci a na konci loňského
roku byly dokoupeny ještě dřevěné odpad-
kové koše, které se do lokality více hodí.
Máme tak Bystrc zase o něco hezčí.

Tomáš Kratochvíl, 
starosta

R43), byl zkrácen a byla paralelně přidána do-
provodná komunikace směrem na Veselku, pří-
padně do Kohoutovic nebo Žebětína. Na můj
dotaz, co vedlo ke zkrácení tunelu, mi bylo sdě-
leno, že ŘSD si nechalo vypracovat technicko-
ekonomickou studii, kde je tunel z důvodu
zjednodušení a zlevnění navržen kratší. Tato
studie byla Ministerstvem dopravy ČR předlo-
žena jako úřední doklad pro aktuální verzi
územního plánu. Jen doplním, že městská část
podává připomínku a ministerstvo závazné
stanovisko. Regulativ je takový, že co je vyzna-
čeno jako tunel, musí být postaveno jako tunel.
Co v územním plánu jako tunel vyznačeno
není, tunelem být nemusí, ale může. Investor
tedy může přistoupit k prodloužení tunelu na-
příklad z hlukových nebo politických důvodů.
I tento nový návrh územního plánu nadále
v Bystrci počítá se čtrnácti rozvojovými lokali-
tami. Parametry těchto lokalit se oproti před-
chozímu návrhu nijak zásadně neměnily, ale
i tak některé z nich umožňují zásadní navýšení
objemu výstavby oproti stávajícímu územ-

nímu plánu. Jako příklad lze uvést nedávno ve-
řejně projednávaný záměr výstavby pod
Maxem. Zastupitelstvo i Rada městské části
Brno-Bystrc se dlouhodobě staví negativně
k nadměrnému zahušťování výstavby v Bystrci,
pokud nebude nejprve řešena doprava. Ne-
jedná se pouze o navýšení parkovacích míst,
ale také o zkapacitnění komunikací při příjezdu
a odjezdu z Bystrce. Totiž i stávající územní plán
umožňuje v Bystrci bytovou výstavbu, jak lze
vidět na povolených záměrech v lokalitě
Hvězda, Letná nebo Stará pošta. Mým přáním
by bylo, aby v Bystrci vznikalo víc pracovních
příležitostí a lidé za prací nemuseli tolik cesto-
vat, ale je to věc poptávky a nabídky, kterou
umíme ovlivnit jen nepatrně.  Co se týká ná-
vrhu nového územního plánu, domluvili jsme
ve Společenském centru veřejnou prezentaci,
kde bude za účasti pracovníků Kanceláře archi-
tekta města Brna a Odboru územního pláno-
vání a rozvoje MMB (OÚPR MMB) představen
aktuální návrh. Bohužel termín prezentace,
28. březen, uplynul již před doručením tohoto

vydání Bystrckých novin, ale vzhledem k tomu,
že na připomínkování návrhu je ze zákona
pouze 30 dnů a termín pro podání připomínek
končí 8. dubna 2024, nebylo příliš na výběr, kdy
prezentaci uspořádat. Pozvánka byla zveřej-
něna prostřednictvím veškerých dostupných
médií, tak doufám, že se k občanům Bystrce
tato informace dostala.  Co bude následovat
po termínu pro podání připomínek? OÚPR
MMB, jako pořizovatel, provede ve spolupráci
s určeným zastupitelem vyhodnocení doruče-
ných stanovisek a připomínek, dále zajistí
u Kanceláře architekta města Brna, jako zpra-
covatele, vyhotovení upravené verze Návrhu
územního plánu pro veřejné projednání, které
bude předem oznámeno. Veřejné projednání
se bude konat za účasti veřejnosti.
Rada Bystrce připravuje k tomuto návrhu
územního plánu celou řadu připomínek
a uděláme maximum pro to, aby k nim bylo
přihlédnuto.

Pavel Kříž, 
místostarosta

které se uskuteční

ve středu 17. dubna 2024
od 17 hodin

ve Společenském centru Bystrc na ulici
Odbojářská č. 2

Pozvánka
9/10. zasedání

Zastupitelstva městské části
Brno-Bystrc,

Předběžný program jednání: 
v Jednání Zastupitelstva městské části Brno-

Bystrc s Policií ČR a Městskou policií Brno 
v Harmonogram postupu zpracovávání

a projednávání rozpočtu MČ Brno-Bystrc
na rok 2025 

v 2. změna rozpočtu MČ Brno-Bystrc na rok
2024

v Závěrečný účet MČ Brno-Bystrc za rok
2023

v Hospodaření MČ Brno-Bystrc za rok 2023
v Hospodaření příspěvkových organizací

zřízených MČ Brno-Bystrc za rok 2023,
schválení hospodářského výsledku
a rozdělení do fondů

v Hospodaření VHČ za rok 2023

Zasedání je veřejné
Všichni občané jsou srdečně zváni

Tomáš Kratochvíl, starosta

Bude projednáván návrh nového územního plánu

Máme nově opravené altány u potoka Vrbovec

(pokračování ze str. 1)

inzerce Distribuce Bystrckých novin
Distribuci BN do všech občanských schránek provádí
Česká pošta a bude ukončena vždy první středu
v měsíci (kromě ledna a srpna).
V případě nedoručení Bystrckých novin se obraťte
na svoji poštovní doručovatelku nebo volejte na
ÚMČ Brno-Bystrc, tel.: 546 125 111 (kl. 116 nebo180).
Čtenáři BN si mohou zdarma odebrat aktuální číslo
na radnici úřadu MČ Brno-Bystrc.
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Začal březen, lámou se roční
období. Jaká byla zima ve
vztahu k zimní údržbě?
Začátek zimy, zejména
první dva týdny v prosinci,
byly pro údržbu náročné.
Sníh nezvykle dlouho

pokrýval území Brna, bylo mrazivo. Snaha o zmír-
nění „závad“ ve schůdnosti chodníků a dalších
komunikací, tedy úklid, je povinností městské části.
Ostrý nástup zimy náš odbor životního prostředí
adopravy, který péči pomocí dodavatelských firem
zajišťuje, opravdu vyzkoušel: jen v prosinci bylo
provedeno 24 zásahů, tedy úklid sněhu a posyp
(Bystrc I. celkem 11x, Bystrc II. celkem 13x). Leden
do své poloviny také připomínal zimu (Bystrc I. 3,
Bystrc II. 5 zásahů). Při kontrole provedených prací
ajako pomoc při řešení případných úrazů či nehod
na části udržovaných ploch pomáhá systém GPS.
Opoužívání tohoto systému azakotvení ve smlou-
vě s dodavatelem se zasadil starosta Kratochvíl.
Smluvně je GPS instalovaná utechniky dodavatele
údržby pro Bystrc I.
Následný průběh zimy však připomínal spíše jaro.
Zimní práce tak pokračovaly dokončením výhra-
bu listí, u vybraných keřů probíhaly mimovege-
tační řezy a zmlazování, u některých stromů pak
řezy pro zvýšení pochozí výšky aodstranění usch-
lých větví. Dále proběhlo přemetení posypových
materiálů a další úklidy, např. skládek.  S očeká-
váním jara bylo potřeba provést revize apřipravit
dětská hřiště. Pravidelně každý rok probíhá kon-
trola dětských hřišť certifikovaným pracovníkem,
aby byla pro děti bezpečná: kontrola a případná
oprava herních prvků, výměna písku, výhraby.

Před velikonočními svátky probíhá jarní výhrab
listí azačínají bloková čištění. Vzhledem kteplému
počasí, kdy vegetace je cca o měsíc dopředu, se
firmy pomalu začínají chystat i na první pokosy.
Na jaře připomínám všem majitelům psů, že po
zaplacení poplatku za pejska si mohou na radnici
vyzvednou sáčky na úklid po svých pejscích, cel-
kem 4 roličky sáčků na rok. I tento krok přispívá
k čistému prostředí, v němž žijeme.
Každoročně počátkem dubna probíhá velká

Zima za námi, jaro před námi

Letošní první jednání Zastupitelstva městské
části Brno-Bystrc schválilo poskytnutí finanční
podpory na veřejně prospěšné projekty, tedy
sportovním oddílům, dětským skupinám, ne-
ziskovým organizacím, ale také například vodní
záchranné službě.

9/9. ZMČ dne 14. 2. 2024 
Jednání mimo jiné schválilo první změnu roz-
počtu městské části na rok 2024. Důležitým
bodem bylo schválení finanční podpory na
veřejně prospěšné projekty z rozpočtu
MČ Brno-Bystrc v roce 2024 v celkové výši
1,2 mil Kč.
Dále se jednalo o obecně závazné vyhlášce
statutárního města Brna o zákazu požívání al-
koholických nápojů na veřejných prostran-
stvích (synchronizace pro celé město Brno)
a o nočním klidu, která stanovuje případy, při
nichž je doba nočního klidu kratší nebo
žádná. V případě Bystrce se jedná např. o ko-
nání hodů, provozu letního kina či festivalu
Hrady.

9/16. mimořádná RMČ
dne 19. 2. 2024
Rada schválila přijetí finančních a věcných darů
na Bystrcký reprezentační ples.

9/16. RMČ dne 28. 2. 2024
Jednání se zabývalo aktualizací Organizač-
ního řádu ÚMČ Brno-Bystrc: převodem pra-
covní pozice právník úřadu a změnou názvu
pracovních pozic, a dále zrušením pracovních
pozic na Odboru stavebním ÚMČ Brno-Bystrc.
Tento odbor RMČ dnem 30. 6. 2024 zrušuje.
Rada schválila paušální výši nájemného sálu
v SC pro pořádání burzy dětského oblečení
i valorizační dodatky ke smlouvám péče o ve-
řejnou zeleň a údržbu komunikací.
Schválila také hodnocení ředitelů škol a škol-
ských zařízení dle „Pravidel pro poskytování
odměn“.
RMČ mimo jiné souhlasila se zprávami o čin-
nosti komisí RMČ za 2. pololetí 2024, s prove-
dením ohňostrojů v rámci festivalu IGNIS
BRUNENSIS, s budoucí realizací stavby nové
výjezdové základny ZZS JmK, p. o. a se stav-
bou Komplex Stará pošta za určených podmí-
nek.
RMČ v souvislosti s další možnou výstavbou
v městské části žádá Odbor územního pláno-
vání a rozvoje MMB o systémové řešení růstu
dopravní zátěže a její udržitelnosti ve formě
studie vývoje dopravy.

Eva Harangiová, 
místostarostka

Zprávy z jednání Rady
a Zastupitelstva
MČ Brno-Bystrc

Úplné znění zpráv z jednání Rady MČ Brno-
Bystrc najdete na webu úřadu městské části
v sekci Úřad – Správa Bystrce – Zastupitel-
stvo.

Naše městská část se hlásí k podpoře celé
řady seniorských aktivit. Berme si příklad
z fungování našich klubů seniorů, kteří pro
vás nezištně připravují řadu akcí finančně
podporovaných bystrckou radnicí. V sou-
časné době probíhá realizace odsouhlase-
ných akcí pro seniory na I. pololetí roku 2024,
které zahrnují setkávání seniorů, tréninky pa-
měti, zdravotní cvičení, exkurze, zájezdy
a mnohé další, o čemž vás předsedové klubů
pravidelně informují v Bystrckých novinách.
Nabídka programu je opravdu velmi pestrá.
Pokud by zájem bystrckých seniorů převyšo-
val nabídku jednotlivých klubů, dohodli
jsme se mezi Komisí sociální, zdravotní a pro-
tidrogovou a vedením radnice na finanční
podpoře a rozšíření dalších aktivit.
Ptáte se, proč další podpora? Protože si pře-
jeme vBystrci zapojovat ke spolupráci všechny
seniory, kteří chtějí amají chuť tvořit apracovat
pro druhé. Zvláštní poděkování proto patří
předsedovi Bystrckého klubu seniorů panu
Štefanu Kandalcovi, který připravil poutavou
přednášku o baronu Trenckovi doplněnou
o odborně fundovaný a věcně podložený vý-
klad. Příprava tohoto vystoupení mu jistě za-
brala mnoho dní. Děkujeme! Osobně bych
chtěl poděkovat také všem občanům a nezis-
kovým organizacím, kteří zasílají na radnici
podněty a náměty ke zlepšení v sociální ob-
lasti. Pan starosta tyto podněty pravidelně
předává do pracovní skupiny výše zmíněné
komise a jistě i kolegové z opozice potvrdí, že
se těmto tématům do detailu věnujeme.

Ocenění činnosti
bystrckých seniorů

Zdeněk Okáč,
zastupitel SOCDEM 

VAŠI STAROSTOVÉ

inzerce

celorepubliková akce Ukliďme Česko. Letos
připadá na sobotu 6. dubna a jako v minulosti
i v naší městské části skupinky dobrovolníků
pomáhají s jarním úklidem. Konkrétní informace
k organizaci a přípravě akce jsou vyvěšeny na
webových stránkách úřadu. Krásné jaro a radost
z rozkvetlých záhonů plných narcisů a tulipánů!

Eva Harangiová, místostarostka
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Dne 13. 2. 2024 vyšel v deníku iDnes článek s ti-
tulkem „Brňany děsí nástavba obchodů i konec
zelené oázy, změny umožní územní plán (ÚP).
Lidé zahltili město čtyřmi sty námitkami a při-
pomínkami k aktuálně řešeným změnám stá-
vajícího ÚP města Brna. Nelíbí se jim změny
umožňující postavit bydlení na místě parku,
snahy významně navýšit nízké domy nebo roz-
šířit obchody o podlaží s byty“. Radnice v Bystrci,
Kohoutovicích, Slatině i Líšni se proti záměru
na svých sídlištích staví shodně odmítavě.
Přímo vzorovým příkladem těchto snah deve-
loperů v Bystrci je záměr postavit mezi OC MAX
a mateřskou školou MAXÍK další obchodní cen-
trum se 149 byty, které jsou umístěny v rozích
a mají výšku 4, 6, 8 a 10 pater. Prostě do rohů
jsou dány 4 paneláky a ejhle – architektonický
skvost je na světě!
Osobně jsem si byl názory občanů na tuto be-
tonovou Godzillu vyslechnout na veřejném
projednání 5. března ve Společenském centru
– a občané projekt společnosti MS-INVEST a. s.
oprávněně kritizovali a její zástupce vůbec ne-
šetřili.
Aby se občané Bystrce mohli odmítavě vyjá-
dřit k tomuto záměru, vytvořil jsem na
www.petice.com petici s názvem „Petice proti
výstavbě polyfunkčního objektu v území
městské části Brno-Bystrc, podél ulice Páteřní“.
Potíž je v tom, že „Můžete o tom vést spory, mů-
žete s tím nesouhlasit, ale to je asi tak všechno, co
se s tím dá dělat“. Proč? Protože současná legis-
lativa je taková, že i když obyvatelé a zastupi-
telstvo MČ se stavbou nesouhlasí, je ÚP plně
v rozhodování Magistrátu města Brna, nikoliv
jednotlivých radnic.
V Zákoně o obcích (128/2000 Sb.) se dočteme:
„Obec je základním územním samosprávným
společenstvím občanů; tvoří územní celek, který
je vymezen hranicí území obce“. Jenže – jaká
práva má samospráva? Pokud se zaměříme na
výstavbu včetně dopravních staveb (křižovatky,
kruhové objezdy), odpověď je tristní: pramalá.
Má snad Dopravní podnik města Brna větší pra-
vomoc než obec, když prosadí světelnou křižo-
vatku Vejrostova – Kubíčkova místo námi
navrhovaného kruhového objezdu?
Řešení však existuje: vrátit zpět právo veta na
tyto stavby voleným zástupcům městských
částí, protože ti zastupují občany žijící na
daném území, o jejichž životní prostor se jedná.
SPD a Trikolora chtějí prosadit, aby již nadále
nebylo možno „jednat o nás bez nás“: chceme
znovunavrácení práva veta městským částem!

Územní plán a právo veta

Jiří Klein,
zastupitel

SPD, Trikolora, 
Moravané a NK

Respekt k vlastnictví jiného je základní premi-
sou státu a pořádku. Ale platí to jen pro někoho.
Jak by se vám líbilo, kdyby na váš majetek nebo
na majetek vaší firmy někdo vylepoval plakáty
bez vašeho povolení, bez poplatku? Mně tedy
vůbec.
V souvislosti s veřejným projednáním záměru
stavby Pod Maxem někdo polepil majetek ji-
ných plakátem s textem: Stavba Pod Maxem je
opět na pořadu dne atd., podepsán Luboš Raus.
Černý výlep byl zjištěn například na sloupech
veřejného osvětlení, dále na zábradlí mostu Ku-
bíčkova - Laštůvkova, sloupu Dopravního pod-
niku města Brna a předpokládám, že i jinde.
Ono se to z veřejných nebo podnikových peněz
odstraní, ale to pachatele asi nezajímá. Na sa-
motném veřejném projednání se pan zastupi-
tel Raus (volební blok Zelená pro Bystrc, Piráti
a Bystrčáci) k jednomu výlepu přiznal (kolik jich
po Bystrci vylepil, ví jen on sám), a to v poněkud
kuriózní debatě k datu jednání.
Vedení radnice mělo velký zájem o co největší
počet zástupců veřejnosti na uvedeném veřej-
ném projednávání, proto informovalo a zvalo
občany v BN (ve schránkách od 29. 2.) na webu
radnice (23. 2.) i na FB skupinách, a to s datem
jednání 5. března 2024.
Pan Raus na „svém“ plakátu zval občany na
datum 5. února. Kdo jeho omylu či dezinfor-
maci uvěřil, patrně se na opravdové projedná-
vání nedostavil s vědomím, že proběhlo již před
měsícem. Kolik občanů takto uvěřilo a díky
panu Rausovi se nezúčastnilo, to je otázka.
My jako vedení radnice jsme chtěli účast co nej-
větší. Obecně by přestupky s černým výlepem
měla řešit Městská policie Brno, následně pře-
stupková komise radnice (ta by ale musela pro
možný střet zájmů předat projednání na jinou
městskou část). V případě vzniklé škody za od-
stranění by se poškozený měl obrátit na pacha-
tele, v případě jeho neochoty škodu uhradit,
i na soud.
Závěrem, neberme si z pachatele příklad, re-
spektujme vlastnictví a práva ostatních.

Jiří Bertschinger,
zastupitel

SOCDEM Vaši starostové

Opoziční zastupitel porušuje
zákon?

Příspěvky v Okénku zastupitelů nemusejí
vyjadřovat názor redakční rady.

Když se řekne bystrcká lípa, většině z nás se vy-
baví majestátní strom na horním konci náměstí
28. dubna v brněnské městské části Bystrc.
S rozložitou korunou se nachází v těsné blíz-
kosti restaurace U Šťávů. Kdo by ji neznal? Před
více než dvaceti lety organizovali brněnští
ochránci přírody první ročník ankety o nejsym-
patičtější strom roku. Vyhrála ji právě naše lípa.
Díky své dlouhověkosti a stále vitálnímu
vzhledu, ale i díky pověsti, která předcházela je-
jímu zasazení.
Dostáváme se hluboko do minulosti, do časů
třicetileté války, kdy se k brněnským hradbám
stahovala švédská vojska. Bystrcký rychtář při
obhlídce spatřil odpočívající oddíl vojáků
a urychleně varoval obyvatele před útokem. Ti
se rozutekli společně i se svým dobytkem do
okolních lesů, Švédové tak našli vylidněnou ves
a poloprázdné domy. Na místě narazili pouze
na rychtáře, kterého zranili, a krátce nato zkla-
maní a bez kořisti odtáhli pryč, aniž ves vypálili,
jak bývalo jejich zvykem. Vesničané po svém
návratu nalezli zkrvaveného rychtáře. Po jeho
uzdravení, na památku celé události a jako
výraz vděku, že byla ves ušetřena, vysadili lípu
na místě, kde stojí dodnes. Zda je tato pověst
pravdivá, se s jistotou už nedozvíme. Jisté ale
je, že stáří této památné lípy lze skutečně dato-
vat až do 17. století. Obecně je považována za
nejstarší strom v Brně.
Namále měla i ve třicátých letech minulého sto-
letí. V té době už byl její kmen částečně dutý
a usídlila se v něm kuna. Nápad nacpat do du-
tiny slámu a zapálit ji, aby tak kuna strom opus-
tila, měl za následek vážné poškození kmene
a následné rozhodnutí lípu pokácet. Před tím ji
naštěstí zachránil status památného stromu,
díky čemuž byla restaurována a stažena želez-
nými obručemi. Dnes její obvod kmene měří
téměř čtyři a půl metru!
Můžeme být pyšní na to, že se v naší blízkosti
nachází tak výjimečný strom. Lípa se dožívá až
jednoho tisíce let. Není to ale jen tak samo
sebou. Tak jako ona poskytuje ochranu nám, je
potřeba, abychom ochraňovali i my ji. Ačkoliv
stojí na místě několik staletí a svým vzrůstem
dosahuje výšky šestnácti metrů, je zranitelná
a neumí se bránit všem okolním vlivům. Važme
si toho, co dobrého nám přinesla minulost,
a s úctou a respektem to ochraňujme. Blíží se
jaro, nový začátek roku a předzvěst léta. Až bu-
dete mít čas a chuť, stavte se k památné
bystrcké lípě, pod její korunu, pokochat se po-
hledem na ni a na chvilku se zastavit a jen tak
si pohovět.

Denisa Kocmánková,
zastupitelka

ANO 2011

Bystrcká lípa
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Nechtěl jsem psát o veřejném projednání vý-
stavby pod Maxem, protože o tom nyní budou
psát asi všichni, tak si dovolím krátkou exkurzi do
jiné oblasti. Vbystrckém katastru, jak jistě všichni
víme, se nachází hrad Veveří. Tak trochu v jeho
stínu je malý kostelík Nanebevzetí Panny Marie.
Krásná stavba z 12. století, která stojí jistě za ná-
vštěvu. Nejpozoruhodnější na ní je však něco, co
dnes v kapli není.
Obzvláště cenný originál obrazu Madony Vever-
ské, který je některými badateli připisován Mistru
vyšebrodského oltáře činnému kolem roku 1350,
byl zkaple odvezen vroce 1938 zdůvodů restau-
rování do Národní galerie v Praze. Odtud už se
obraz nevrátil a byl vystaven několik desetiletí
v tamní expozici, což mimo jiné svědčí o jeho mi-
mořádně hodnotě.  V roce 2015 rozhodl pravo-
mocně Městský soud v Praze, že má být vrácen
vlastníku obrazu, tedy římskokatolické farnosti
ve Veverské Bítýšce. Dnes můžete originál obrazu
vidět v expozici Diecézního muzea v Brně na Pe-
trově.  Jde o dílo mimořádné umělecké i histo-
rické hodnoty.
Takže až budete mít chvíli času na malý výlet aroz-
hodnete se jet podívat na hrad Veveří a na blízký
kostelík, zastavte se napřed v Diecézním muzeu
apodívejte se na překrásný obraz Madony Vever-
ské. Někdy totiž jezdíme obdivovat památky
a umění daleko do světa a k těm, které máme
takříkajíc pod nosem, jsme tak trochu slepí.

Vzácné památky v katastru
naší městské části

Petr Cajzl,
zastupitel

LIDOVCI A STAROSTOVÉ

Opoziční zastupitel

Jan Suchý,
zastupitel

LIDOVCI A STAROSTOVÉ

V úterý 5. března představil Ing. Vladimír Maistr
(MS-INVEST, a.s.) spolu se svými kolegy na ve-
řejném projednání ve Společenském centru
svou vizi stavby pod MAXem. Účast občanů byla
neobyčejně vysoká, dík patří vám, bystrckým
občanům, kterým není lhostejný osud Bystrce.
Stavba je plánována na půdorysu 75x75 m
s max. výškou 36 m (11 pater). V čem viděli ob-
čané největší problém? Velmi diskutovaným byl
problém dopravy. Příjezdové cesty jsou již dnes
zahlceny. Dalších 150 bytů přidá další auta je-
doucí za prací do města (není to jediná rozsáhlá
výstavba dalších bytů v Bystrci). Dále byla zmí-
něna nedostatečná občanská vybavenost,
školy, školky. Závažným problémem je umístění
budovy v těsné blízkosti nové školky, což způ-
sobí její prakticky úplné zastínění v zimních mě-
sících včetně její zahrady. Příjezdová cesta do
podzemních garáží pro 327 aut a zásobovací
cesta pro supermarket a další obchody vede
těsně podél plotu školky.
A z hlediska územního plánu?  Plánovaná stavba
3x překračuje rozsah povolený na této ploše
platným územním plánem. Neschválený nový
územní plán představený developerem v této
ploše takovou výšku stavby také umožňuje (zda
na žádost developerů, lze se jen domýšlet). Proč
tedy ta snaha o změnu současného územního
plánu? Současný územní plán povoluje byty
pouze pro majitele provozoven v budově, a to
oněch 150 bytů rozhodně není. A na jednání
prezentovaný nový územní plán? Plocha pro ko-
merční vybavenost, smíšená plocha obchodu
a služeb, stavba nesmí tvořit bariéru v území.
Počet obyvatel 101 a pracovní příležitost pro
699 pracovníků. Do toho by se developer se
svou stavbou nevešel. Snad proto usiluje
o změnu územního plánu na poslední chvíli
před přijetím nového územního plánu.
Pan Maistr nabízí 30 mil. Kč za vstřícný postoj
Bystrce k jeho stavbě. Pro stavební komisi již
bylo připraveno usnesení vyslovující souhlas
s touto transakcí. Třicet stříbrných. Jidáš. Před-
velikonoční asociace přicházející mi na mysl.
Omlouvám se za ně...

Zamýšlená stavba pod MAXem

Luboš Raus, 
zastupitel

Zelená pro Bystrc,
Piráti a Bystrčáci

Jednání únorového zastupitelstva bylo přená-
šeno online. Občané tak mohli sledovat své vo-
lené zástupce z domova. Řeklo by se „díky,
radnice“, ale nutno vědět, že se tak stalo až po
dlouho odmítané kritice od opozice a zejména
Luboše Rause, který na nefunkční přenosy vy-
trvale upozorňoval a zpracoval k nim i podrob-
nou analýzu. Děkuji mu za jeho nezdolnost.

Úspěchy opozice

Antonino Milicia,
zastupitel

Zelená pro Bystrc, 
Piráti a Bystrčáci

inzerce

Za dobu 6 let, co jsem opoziční zastupitel vBystrci, jsem
si mnohokrát uvědomil, že mnozí naši občané neroz-
lišují opozičního a„vládního –radničního“ zastupitele.
Myslí si, že mohu téměř všechno ovlivnit azařídit. Opak
je však pravdou. Ti co řídí naši obec a sedí na radnici,
jsou členy koalice ČSSD, ANO aODS. Tito rozhodují, ale
také mají i zodpovědnost.
My ostatní zastupitelé (STAN, KDU-ČSL, Bystrčáci, Ze-
lení a Piráti) jsme v opozici a můžeme se podílet na
chodu naší obce jen částečně. Naše podněty musí
nutně podpořit radnice, jinak nemají šanci a v praxi to
také tak bývá. Nicméně jeden návrh se podařilo usku-
tečnit: Osazení zrcadla do ostré zatáčky v horních par-
tiích ulice Krajní, za což patří poděkování Ing. Tomáši
Járovi (ODS), jenž podpořil návrh, který jsem podal již
vroce 2019 akterý se nakonec realizoval na konci roku
2023. Se schváleným osvětlením přechodu Vejrostova/
Fleischnerova to však již vypadá nejistě. A obávám se,
že další opoziční návrhy už nebudou mít moc šancí na
uskutečnění. Na podzim loňského roku jsme po spo-
lečné schůzi 3 komisí měli naději, že se radnice ztotožní
se zamítavým pohledem našich zástupců na pře-
stavbu Staré pošty na komplex 64 bytových a ubyto-
vacích jednotek, protože chybí infrastruktura a pro
Bystrc je další zahušťování bytovou výstavbou nežá-
doucí. Koaliční rada však rozhodla opačně a projekt
developera jednomyslně schválila. Nyní se rozhoduje
o změně územního plánu v lokalitě pod OC Max, kde
další developer plánuje na zeleném plácku „mega“ vý-
stavbu. Potřebuje však schválit změnu územního
plánu. Naše radnice sice vydala nesouhlasné stano-
visko, rozhodovat však bude město a já se obávám, že
je třeba udělat mnohem víc a lobovat u svých stranic-
kých kolegů, aby tento návrh zamítli. Koalice na by-
strcké radnici hraje s dobrými kartami. Rozdáno to má
skvěle. Primátorka je také členem ODS, radní pro
územní plán je vrcholný představitel ANO apředsedou
Komise územního plánování a rozvoje Rady města
Brna – náš 1. místostarosta Ing. Pavel Kříž. Kdy jindy
může naše obec něco prosadit? Ale bude se jí chtít?

Příspěvky v Okénku zastupitelů nemusejí
vyjadřovat názor redakční rady.
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I květiny mohou pomáhat
Víte, čím se zabývá Nadační fond Modrý hroch?
Tato nezisková organizace byla založena už před
téměř dvaceti lety, aby pomáhala dětem po těž-
kých úrazech.  Její záběr je ale širší: pomáhá také
dětem s těžkým fyzickým handicapem, snaží se
hospitalizovaným dětem zpříjemnit pobyt
v nemocnici, ale je i velmi aktivní v oblasti pre-
vence úrazů.
Nadační fond Modrý hroch proto pořádá různé
charitativní a benefiční akce, akce pro hospita-
lizované děti nebo organizuje projekty v rámci
protiúrazových kampaní.
Modrý hroch je vděčný za každou pomoc.
Seznam dárců, partnerů a aktivit je opravdu širo-
ký. Je potěšující, že svojí pomocí přispívají
i někteří bystrčtí podnikatelé.
A jak tedy mohou pomáhat i květiny?
Jednou z akcí pořádaných nadací ve spolupráci
s Moravským zemským muzeem je benefiční

květinová přehlídka Pohádky ukryté v kyticích.
Krásně vázané kytice zkušené floristky v krás-
ných prostorách Dietrichsteinského paláce
budou následně nabídnuty v aukci, jejíž výtěžek
půjde právě na podporu Nadačního fondu Mod-
rý hroch. Pokud vás těší pohled na kytice, které
navíc pomohou dětem po těžkých úrazech, tak
více informací získáte přímo na stránkách na-
dace modryhroch.cz. nebo na FB Modrý hroch. 

Eva Harangiová

Územní plán Brna navrhuje kratší tunely v Bystrci

Občanům Bystrce by nemělo uniknout, že se
Brno opět snaží o pořízení nového územního
plánu (ÚPmB). Návrh obsahuje problémů více,
ale z pohledu dopravy je pro nás zásadní délka
tunelů na I/73, nebo postaru D43 či Hitlerově
dálnici.
Připomeňme, že v závazné nadřazené doku-
mentaci kraje ZÚR JMK je pro tunelové řešení
definován požadavek, aby ÚPmB zapracoval

„nadstandardní protihluková opatření (překrytí,
tunel, tubus) pro lokality Bystrc–Kníničky (cca od
jižní části ulice Černého po asi severní hranici k.ú.
Kníničky)“. Toto nastalo i díky našemu dlouho-
dobému odporu a zástupci kraje tvrdili, že tato
nepřesná definice se bude zpřesňovat v nava-
zujících řízeních.
Na přiloženém výřezu z výkresů návrhu nového
ÚPmB lze vidět, jak byla tato definice postupně
„zpřesněna“ v roce 2022 a nyní. Už jen letmým
pohledem vidíme, že tunely jsou nyní v jižní
části Bystrce navrhovány kratší o 0,5 km. Kratší
jsou i oproti Technicko-ekonomické studii TES,
ze kterých návrh nového ÚPmB údajně vychází,
a to o 150 až 280 m.
Přestože věříme, že tři aktuálně podané žaloby
proti Aktualizaci ZÚR JMK mohou zvrátit celou
situaci s vymezením I/73 přes Bystrc, považuje-
me za prozíravé hájit naše zájmy i v návrhu
ÚPmB a požadovat plnou délku tunelů. Veřej-
nost má v této fázi možnost u pořizovatele
ÚPmB, kterým je město Brno, uplatnit písemné
připomínky ke zveřejněnému návrhu ÚP, a to
do 8. 4. 2024. Všem obyvatelům naší MČ, kterým
není celá situace lhostejná, doporučujeme toto
právo využít. Více informací na našem webu
d43.cz. Pavel Škarvada

Přijďte v dubnu
do knihovny
Srdečně zveme všechny čtenáře i návštěv-
níky knihovny, aby strávili příjemný čas na
našich akcích, přednáškách a vzdělávacích
pořadech.

2. 4. / 12.00–15.00 Pohádkové odpoledne
s Andersenem – Zveme na příjemné odpo-
ledne s kvízem a výtvarným tvořením na
motivy pohádkáře Hanse Christiana Ander-
sena.

4. 4. a 18. 4. / 16.00–17.30 Deskobraní –
Máme pro vás připraveny deskové a karetní
hry (pro trpělivé i puzzle), které si můžete
zahrát v komorní atmosféře naší knihovny.
Na výběr máme: Karak, Party Alias, Carcas-
sone, Carcassone pro děti, Člověče, nezlob
se, Výbušná koťátka, Pikantní kočky, Jenga
vež, Kostky a další. 

11. 4. / 15.30 Let us enjoy easy English –
Zábavná konverzační hodina angličtiny pro
děti i dospělé pod vedením Dr. Ludmily Han-
zíkové.

25. 4. / 10.30 Knihomatky – Knižní klub pro
maminky a tatínky s malými dětmi, tipy na
knižní novinky a klasiky pro vás a vaše děti.
Akci povede Mgr. Kateřina Honcová.

25. 4. / 17.30–19.00 Stres a zásady pro rov-
nováhu – V hektickém světě, ve kterém žije-
me, se může stát, že se ztratíme
v každodenním shonu a zapomínáme se sta-
rat sami o sebe. Ztráta této rovnováhy může
vést k stresu, úzkosti a celkovému pocitu
neklidu. Vnitřní rovnováha je klíčem k naše-
mu duševnímu zdraví a celkovému pohodlí.
Je cenným aktivem, které nám umožňuje
efektivně zvládat každodenní výzvy a udr-
žovat naše duševní zdraví.
Přednášku povede Tereza Kukol, certifikova-
ný výživový poradce.

30. 4. / 10.30–12.00 Bookstart – Zveme vás
na poutavé loutkové představení O princez-
ně, která šišlala.

Zaujaly vás naše akce? Přehled o aktuálních
novinkách a nadcházejících akcích vám
poskytne náš web  https://www.kjm.cz/ nebo
FB KJM Bystrc.

Tým KJM Bystrc
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Krásné poslání náhradní babičky
„Nám všem babička přináší do rodiny klid a jis-
totu, také radost, protože se často i zasmějeme
a užíváme si společný čas na výletech. Já osobně
vidím, jak člověk v seniorském věku může být
aktivní, s otevřenou myslí, laskavý. Pro děti je
dalším členem rodiny, mají babičku rády a vždy
se na ni moc těší.“ Takto službu TROJLÍSTEK sblí-
žení tří generací®, popisuje maminka, paní
Hana Zaplatílková, která je s náhradní babič-
kou v propojení už 6. rokem.
Služba TROJLÍSTEK sblížení tří generací®, kte-
rou nabízí Centrum pro rodinu a sociální péči
v Brně, již 12. rokem propojuje rodiny s dětmi
a náhradní babičky. Mnoho náhradních babi-
ček již našlo tu svou rodinu, ve které mohou
uplatnit své životní zkušenosti, věnovat svou
energii, lásku a zároveň být samy obdarovány

sdílením zážitků s dětmi. Z jejich partnerství
často vznikají nádherné vztahy trvající i léta.
Zeptali jsme se naší zkušené trojlístkové
náhradní babičky Marcely, která má za sebou
propojení už ve třech různých rodinách, co by
vzkázala ženám, které nad zapojením se uva-
žují. „Rozhodně bych každé ženě, která má vnou-
čata daleko a zbývá ji ještě nějaký čas a prostor,
doporučila, aby se stala ‚náhradní babičkou‘. To
je ten největší dar – mít někoho rád a tu lásku
předávat.”
Také naše další náhradní babička Slávka popi-
suje, jak si strávený čas s náhradním vnoučkem
užívala: „Jonášek mě úplně vtáhl do svých dět-
ských her, jezdili jsme s autodráhou, stavěli gará-
že, chodili jsme spolu na vycházky, rád mi pořád
něco povídal a já jsem mu ráda naslouchala. To

bylo úžasné. Když jsem se od nich vracela domů,
byla jsem tak nabitá! Nejen, že jsem byla pro-
spěšná, ale i pro mě to bylo naplňující a oboha-
cující.“
Pokud se často cítíte osaměle, máte ráda
děti a z nějakého důvodu je nemůžete mít
u sebe nebo vaše děti či vnoučata již odrost-
ly a vy máte volný čas a dostatek energie,
zavolejte nám a zjistěte, zda by služba
TROJLÍSTEK nebyla to pravé pro vás. Kon-
taktovat nás můžete prostřednictvím
e-mailu: trojlistek@crsp.cz, nebo na tele-
fonu 605 234 509, kde vám rádi zodpovíme
vaše dotazy.

Eliška Slavíková, 
vedoucí služby Trojlístek

Tajemství posledního vlka

Celé to začalo tím, že jsme dostali k Vánocům
pozvánku na třídní Survivor a mohli se těšit
na 25. únor, kdy jsme s rodiči přijeli na chatu
Jasenka v Zubří na Vysočině. Začali jsme Dnem
rodiny – všichni jsme společně v 11 hodin vyra-
zili na výlet. Až rodiče odjeli, šli jsme se uby-
tovat. Poté nás čekala večeře, která byla úžasná
jako všechno jídlo na Jasence. Pak jsme se
seznámili s lektory, kteří byli moc fajn po celou
dobu pobytu. Hráli jsme různé seznamovací
hry, aby si lektoři zapamatovali všechna naše
jména. Na konci dne byl večerní rituál, který
se opakoval den co den. Šlo o to, že jsme sebe
nebo někoho jiného ocenili za ten den – s čím
nám pomohl, nebo co se mu povedlo.
Ráno všechny čekala supersnídaně ve formě
švédského stolu. Poté už následovala hra, která
byla velice namáhavá, hodně jsme u ní běhali.

Odpoledne jsme se učili třem dovednostem
– mapování (chození podle mapy), stavění tar-
pu a dělání ohně. Večer jsme šli lesní stezkou
na osvícenou planinu. Stezka nebyla vůbec
lehká, číhali na nás na ní dva strážci. První měl
buben a ten druhý dešťovou hůl. V úterý ráno
jsme se setkali v klubovně, kde jsme si zahráli
pár her. Pak jsme šli ven, kde na nás čekalo 18
stanovišť, ze kterých jsme do 70 minut museli
splnit minimálně 10. Mezi ně patřilo například
kutálení pneumatiky okolo areálu, hledání
kindervajíčka v pískovišti a další. Po výborném
obědě a po poledním klidu následovala výpra-
va. Ještě před ní jsme se rozdělili do tří cechů –
průvodci, kteří nás pomocí mapy dovedli k cíli,
ohniváci, kteří na cílové destinaci rozdělali
oheň a uvařili bylinkový čaj. A nakonec stavi-
telé, kteří rozdělali tarpy.
Středa byl poslední den našeho programu. Na
snídani byly palačinky. Po snídani jsme dodě-
lávali stanoviště, která jsme začali budovat
v úterý, konkrétně korýtka. Tam šlo o přemís-
tění míčků pomocí kartonových trubek z bodu

A do bodu B. To se nám po nějaké době poved-
lo a pak jsme podbíhali pod lanem. Nakonec
jsme se sbalili a naložili kufry do auta, ale do
Brna jsme dojeli vlakem. Tam už na nás čekali
rodiče.
Kromě zábavy jsme zažili i momenty, kdy jsme
museli překonat strach a najít v sobě odvahu.
Užili si superprogram a plno dobrého jídla.
Během pobytu jsme se naučili, jak přežít v pří-
rodě a sblížili jsme se a zjistili, že umíme držet
při sobě i v tu nejhorší chvíli.
Za tento báječný program bychom chtěli
poděkovat organizaci STAREZ, díky které se
nám podařilo jet na Survivor. Ale velké díky
také patří lektorům Petrovi, Dušanovi, Jaku-
bovi a Ivče ze společnosti TOKAHEYA, kteří pro
nás připravili báječný program. Chceme také
poděkovat skvělým kuchařkám, které pro nás
vařily s láskou a úsměvem. Rozhodně tento
program doporučujeme všem, kdo si touží na
vlastní kůži zažít život vlků.

Žáci 5. třídy
ZŠ a MŠ Pramínek o. p. s. Brno

inzerce

Nevíte, jak se bezpečně pohy-
bovat na internetu? Jak stáh-
nout fotografie, zvětšit písmo
načíst QR kód? Přijďte se pora-
dit nebo vyřešit váš problém na
chytrém telefonu, tabletu nebo
notebooku ve čtvrtek 25. dub-
na od 11.00–15.00 na Střední
školu informatiky, poštovnic-
tví a finančnictví Brno, Čich-
nova 982/23, Brno-Komín.

Studenti v rámci projektu Moudrá Síť budou připraveni řešit vaše indi-
viduální dotazy. Akce bude doplněna přednáškami o bezpečném pohy-
bu na internetu. Díky našim partnerům a dobrovolníkům je akce pro
seniory zdarma.
Je nutná registrace e-mailem: ivana@moudrasit.cz nebo telefonicky
770 132 768. Ivana Eliášová, koordinátorka projektu

Studenti pomáhají seniorům
s moderními technologiemi
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To nejlepší z Anglie

Na začátku března jsme ve složení 47 žáků
8. a 9. ročníku a za doprovodu tří pedagogů
podnikli sedmidenní poznávací zájezd do Anglie
s malou zastávkou v půvabném belgickém měs-
tečku Bruggy, přezdívaném Benátky severu.
Žáci dostali možnost procvičit si svoji angličtinu,
neboť byli ubytováni v anglických hostitelských
rodinách, které jim také poskytly náhled do kaž-
dodenního života běžných Angličanů.
A právě z hostitelských rodin jsme každé ráno
vyráželi objevovat skvosty Anglie jako pravěké
Stonehenge, úchvatnou Oxfordskou univerzitu,
dechberoucí katedrálu v Salisbury nebo půvab-
né přímořské městečko Brighton.
Poslední den zájezdu pak byl věnován celodenní
návštěvě královského Londýna plného pamá-
tek, zajímavostí a historie. Tuto metropoli jsme

si na sklonku dne prohlédli i z výšky 135 m na
vyhlídkovém kole London Eye.   
A jaké jsou dojmy žáků?
„Na zájezd jsem se těšila dlouhou dobu. Bylo to
pěkné odreagování od přijímaček. Největší stres
byl z toho, jakou dostaneme rodinu, ale nakonec
to bylo fajn. Určitě budu vzpomínat na krásné
památky a výhledy, které jsme viděli. Jsem moc
ráda, že jsem to mohla prožít, a taky že nám vyšlo
krásné počasí,“ říká Simona Volfová z 9.B.
„V Anglii se mi líbilo. Rodina, u které jsme žili, byla
velice milá. Místa, kudy jsme chodili, byla super.
Nejvíce se mi líbilo Salisbury, protože to bylo takové
hezké městečko, kde byli obzvlášť milí lidé. Celý
výlet byl skvělý,“ hodnotí poznávací zájezd Vero-
nika Kučerová z 8.A.
Jan Plíhal, vyučující ZŠ Brno, Heyrovského 32

V týdnu od 3. do 8. března jsme byli na lyžáku.
I když na sjezdovkách nebyl sníh, moc jsme si
to užili.
Místo lyžování jsme chodili na různé túry po
horách. Některé byly dost dlouhé, ale bylo pri-
ma, že poznáváme nová místa a líbily se nám
výhledy na okolní kopce. Výlety byly zábavné
a převládá v nás dojem, že z nich máme lepší
zážitky, než kdybychom stáli na lyžích. Měli
jsme totiž dostatek času na povídání a myslíme,
že nás to jako kolektiv hodně sblížilo. Vyšli jsme
na Praděd, na Šerák, na Zlatý Chlum, jeli jsme
autobusem do Jeseníku.
Večer jsme měli přednášky o historii lyžování,
o různých lyžařských stylech, vybavení a bez-
pečnosti na horách. Také jsme se dívali na filmy
Poslední závod a Krakonoš a lyžníci.
Samozřejmě jsme hráli různé hry, které jsme
třeba dříve ani neznali. Zábava byla koulovačka
s paní učitelkou nebo super-G bez lyží.
Učitelé byli moc hodní, milí a vždycky nám
pomohli, když jsme to potřebovali.
Najednou byl pátek, balení, odjezd a nám bylo
líto, že všechno skončilo.

Adéla Burianová, Lucie Černochová, 
Markéta Skřivánková, Dominik Vávra,

Vítězslav Žic ze 7.B,
ZŠ Brno, Heyrovského 32

Lyžařský výcvikový
kurz bez lyžování
aneb přírodě
neporučíš

Škola ve víru tance

V sobotu 2. března se Společenské centrum
v Bystrci zaplnilo milovníky tance všech
věkových kategorií. Konal se totiž 2. repre-
zentační ples Základní školy Laštůvkova.
Žáci s učiteli připravili bohatý taneční pro-
gram, který si i tentokrát užili nejen děti a uči-
telé, ale také rodiče a další hosté.
Dívky v bílých dlouhých šatech, chlapci v čer-
ných a bílých košilích s motýlky. Reprezentační
ples ZŠ Laštůvkova začal slavnostním úvodem
žáků devátých tříd, kteří zatančili tradiční polo-
nézu. Před vystoupením byla u mladých taneč-
níků patrná značná nervozita, ta ale opadla hned
po zaznění prvních tónů. Všech čtrnáct párů
předvedlo vynikající taneční výkon, kterým zcela
ohromily publikum. Patřil jim za to také zaslou-
žený aplaus.
Pak už přišel na řadu orchestr Levou Rukou Band,
který pozval všechny na parket. V rytmech od
polky přes rock až po jazz tak strhnul pro tanec

všechny věkové kategorie. Žáci tančili s rodiči,
učiteli. Všichni pro tento večer za-
pomněli na školní povinnosti.
V programu nechyběla ani další vystoupení žáků
školy. Pro publikum si připravili například hru
na trubku, flétnu, předvedla se i moderní gym-
nastika a ukázali se i ti mladší z prvního stupně
s tanečním mixem různých stylů.
Nechybělo ani další zpestření programu. Hosté
se bavili pořizováním fotografií v oblíbeném
fotokoutku a nebylo postrádáno ani tradiční
losování cen ze Šťastného klobouku, které do
něj dárci věnovali a patří jim za to velký dík.  
Celý večer se nesl v rodinné atmosféře. Ukázal,
že žáci, jejich rodiče, učitelé i dřívější absolventi
se rádi potkávají i mimo budovu školy a rádi
spolu tráví čas. ZŠ Laštůvkova děkuje městské
části Brno-Bystrc za poskytnutí zázemí ve Spo-
lečenském centru. Všichni se už teď těší na další
ročník. Hana Drmotová, učitelka 

PŘIHLAŠOVÁNÍ
DO DĚTSKÉ SKUPINY
ŽABKA A ŽELVIČKA

(pracoviště Čihadla 1, Brno-Bystrc)

n přijímáme děti od 1,5 roku
n dětské skupiny jsou v provozu celoročně,

PO-PÁ v době od 7.00 do 17.00 hodin
n kapacita dětské skupiny je 12 dětí
n nabízíme individuální přístup
n pěkné prostředí v nové výstavbě
n docházka od září 2024

PODMÍNKY PŘIJETÍ
n zdravotní způsobilost dítěte (očkování)
n vazba alespoň jednoho zákonného zástup-

ce na trh práce
Zápis probíhá od 12. 2. do 17. 5. 2024 zaslá-
ním přihlášky elektronickou formou. Veškeré
informace a dokumenty potřebné k přijetí
najdete na www.praminek.cz.
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První březnové úterý astředa patřily na ZŠ Laštův-
kova tradičnímu korfbalovému turnaji žáků první-
ho stupně, a protože je korfbal jediná kolektivní
smíšená hra na světě, mohli si spolu zahrát kluci
i holky. Celý turnaj zahájily v úterý druhé ročníky,
pro které to byla korfbalová premiéra, ale děti se
do zápasů vrhly s vervou a odhodláním. Všechny
zápasy byly napínavé a do finále se nakonec pro-
bojovali Tygři z 2. A a Pandy z 2. D. Pandy začaly
finále velkým náporem a dlouho to vypadalo, že
odejdou jako vítězové, ale Tygři drtivým závěrem
obrátili výsledek a zaslouženě vyhráli.
Mezi třeťáky se hned od prvních minut začal rýso-
vat favorit turnaje. Lvi ze 3. Anenechali nic náhodě
asvelkou převahou si dokráčeli pro vítězství. Ostat-
ní zápasy byly velmi vyrovnané anakonec se nám
na druhém místě seřadily hned tři týmy - Tygři ze
3. A a Hihňoborci s Praštěnými opicemi ze 3. B.
Středa začala turnajem pátých tříd, kde prvenství
z loňského roku obhajovali Štíři z5. B. Po nesmírně
vyrovnaných utkáních nakonec obhájili první místo
aza nimi se na druhém místě –podobně jako utře-
ťáků –seřadila hned trojice jejich soupeřů: Tři tečky
z 5. A, Jordan team z 5. B a Albekocho z 5. C.
Stejně razantně jako Lvi do turnaje vstoupili
i Kapříci ze 4. D a Sigma Boys ze 4. B. V utkáních
sostatními týmy nenašli přemožitele aoumístění
rozhodoval vzájemný zápas. Roli favorita potvrdili
Kapříci, kteří si s velkým náskokem „doplavali“
pro první místo.
Vítězná družstva třeťáků, čtvrťáků apáťáků čeká
koncem dubna finálový turnaj brněnských škol
vMaloměřicích, kde se pokusí navázat na úspěš-
nou reprezentaci naší školy z minulých let.
Vladimír Ježek, Korfbal klub Brno a ZŠ Laštův-
kova

Kluci s holkama, holky
s klukama I do dalšího školního roku nabízíme pohybovým

nadšencům možnost přihlásit se do sportovní
třídy. Navazujeme tak na tradici volejbalových
tříd, kterou s partou zapálených kolegů zahájil
před mnoha lety bývalý ředitel naší školy
Mgr. Zdeněk Černošek.
Žáci sportovních volejbalových tříd, stejně
jako žáci ostatních tříd, se na naší škole vzdě-
lávají podle Školního vzdělávacího programu
pro základní vzdělávání. Od září 2021 mají žáci
sportovní třídy místo výuky předmětu Svět
práce (vaření) hodinu tělesné výchovy navíc.
Ve školním roce 2023/2024 se nám podařilo
posunout tělocviky 6. a 7. sportovní třídy, za

podpory vedení školy a díky spolupráci s VK
Brno, na vyšší úroveň. V listopadu a prosinci
jsme chodili na gymnastiku k trenérce do
Sokola Brno I, v lednu a únoru jsme chodili
bruslit a v březnu a dubnu nás čeká JumpPark
s trenéry. Tento trend se budeme snažit zacho-
vat i do dalších let, a to pro všechny sportovní
třídy.
Více informací a přihlášku do sportovní třídy
naleznete na tomto odkazu: https://www.vej-
rostova.cz/sportovni-trida-6-a-2021-2022/
Se zájemci o sportovní třídu se těšíme na vidě-
nou u přijímacích zkoušek.

Klára Kuníková, vyučující ZŠ Vejrostova

Sportovní třídu otevíráme i v příštím školním roce

Poslední týden v únoru a první týden v březnu
jsme se s žáky 7. ročníků ZŠ Brno, Vejrostova
1 účastnili „lyžařských“ výcvikových kurzů.
První týden jsme jeli do Horní Bečvy (ski areál
Rališka), druhý týden do Hošťálkové (ski areál
Troják). Kvůli počasí jsme však ani na jednom
z kurzů nemohli lyžovat. Na sjezdovkách sice
ještě nějaké zbytky sněhu byly, ale trávy a hlí-
ny bylo bohužel víc a vleky nejezdily. I tak
jsme si, podle mého názoru, oba kurzy nad-
míru užili. Před snídaní chodili dobrovolníci
na ranní výběhy, podnikali jsme pěší výlety
– byli jsme na Pustevnách, na Radhošti, viděli

jsme okolí ski areálu Troják z rozhledny Maruš-
ka a celkově jsme na každém kurzu nachodili
přes 30 km. Za zmínku stojí určitě také návště-
va bazénu, hraní společenských her, práce
s mapou, bowling, turnaje v různých sportech
a samozřejmě závěrečná diskotéka. Každý
z kurzů byl jiný, ale oba byly skvělé. Pro příští
rok však zkusíme objednat lepší počasí, aby-
chom si mohli zalyžovat a užít pravé zimní
radovánky, které k lyžáku neodmyslitelně
patří.

Kolektiv tělocvikářek a zeměpisářek
ze ZŠ Vejrostova 

Letošní zima lyžařským kurzům nepřála

GYMNÁZIUM BRNO-BYSTRC
HLEDÁ UKLÍZEČKU

n práce na plný pracovní úvazek
n pracovní doba: odpolední hodiny

n nástup možný: ihned
telefon: 533 555 106, e-mail: info@gyby.cz

Studenti GYBY
seniorům.
Jak s počítačem
bude i nadále tak dařit a že přinese mnoho dob-
rého oběma zapojeným generacím. Jak ostatně
praví jedna z koordinátorek projektu, Mgr. Pavlí-
na Novotná: „Myslím, že je důležité, aby se mladá
a starší generace setkávaly, protože se mohou
navzájem hodně naučit a vzájemně se inspirovat.“
Na další lekci k nám zveme všechny zájemce
ve čtvrtek 11. dubna v 15.30. Přihlásit se může-
te zasláním e-mailu na adresu: info@gyby.cz
nebo osobně na vrátnici gymnázia.

Alžběta Toop a Pavlína Novotná,
vyučující GYBY

(pokračování ze str. 1)

Studenti Gymnázia Brno-Bystrc by vás rádi
pozvali na festival Velada, který proběhne
30. dubna ve Společenském centru Bystrc.
Večer, který má za cíl oslavit španělskou kulturu,
organizuje škola již od devadesátých let. Sou-
částí programu bývají taneční, divadelní
a pěvecká čísla, vystoupení v tradičních krojích
i vtipné scénky studentů nejen španělského
programu.
Těšíme se na vás! Hasta pronto!

Eliška Pokojová a Ema Vránová ze 7A8

Velada je zpět! Pozvání za španělskou kulturou

Mateřská škola Laštůvkova 57,
Brno-Bystrc

pořádá i v tomto roce ozdravný pobyt dětí
a rodičů v Chorvatsku.
Děti čeká tematická hra se spoustou zábavy
a dobrodružství na téma „Indiáni“.
V termínu 21. 6.–29. 6. 2024 máme ještě
několik volných míst v komfortně vybave-
ných mobilních domcích – Makarská riviéra,
kemp Baško Polje.
Zájemci, kteří by se chtěli našeho zájezdu
zúčastnit, získají bližší informace v MŠ Laštův-
kova 57, tř. „C“, nebo na tel.: 774 151 115,
604 343 136 a nebo na internetových strán-
kách naší školy: www.mslastuvkova.cz.

Organizátorky zájezdu
S. Škodová, A. Majerová
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Tanečnice a tanečníci z bystrcké základní umě-
lecké školy Radmily Chmelové ze tříd paní uči-
telky Andrey Koplíkové a paní ředitelky
Radmily Chmelové dosáhli mimořádných
úspěchů na nominační soutěži World Dance
Contest v německém Selbu, která proběhla
16. a 17. února. Téměř všechny reprezentující
choreografie postoupily do mezinárodního
kola zmíněné soutěže a děti budou mít mož-
nost zatančit si v nádherném sále Maasport
v holandském městě Venlo 13.–17. června.
Žáci naší školy tak budou reprezentovat nejen
svou domovskou městskou část Brno-Bystrc,
ale i celou Českou republiku. Děti si z němec-
kého Selbu přivezly tato umístění: 1. místo –
Miguel (Jiří Kraina), Uklízečky (Linda Škárková,
Renata Mácová), 2. místo – Jing & jang (Kristýna
Kopecká, Annabella Bevilacqua), Teorie pohybu
(Anna Hozáková), Růžoví panteři (1. a 2. ročník),
Remyho kuchaři (3. a 4. ročník), Juliin sen
(5. a 6. ročník), 3. místo – Derniéra (Anna Holá),
Námluvy (Magdalena Švédová, Jiří Kraina, Jin-
dřich Kraina), Magický fénix (3. ročník), Válka
o království (6. ročník – II. stupeň), 4. místo –

Rybička (Veronika Baitser), 5. místo – Přítelkyně
Gamzatti (Hana Sekyrová, Eliška Pousková),
6. místo – Happy klauni (Ella Kuklová, Barbora
Kozáková), 7. místo – Nikiya (Eliška Pousková),
Spisovatelův nápad (Laura Haraštová, Jindra
Matušková), Kitri (Sabina Pomanová). Všem
dětem děkujeme za skvělou reprezentaci školy
i městské části, paním učitelkám za obětavou
přípravu a rodičům za podporu.

Jako každý rok pořádá naše škola letní
umělecký příměstský tábor v termínu
26. 8. až 30. 8. zaměřený především na
aktivity výtvarné a taneční. Dětem se
budou věnovat plně kvalifikovaní pedago-
gové. Pokud máte o náš tábor zájem a vaše
děti rády tvoří nebo tancují, vyplňte elek-
tronický formulář na našich webových
stránkách www.szusrch.cz. V případě
jakýchkoliv dotazů se na nás obraťte pro-
střednictvím e-mailu: szusrch@seznam.cz,
nebo telefonicky na čísle: 603 470 997.

Romana Klementová,
zástupkyně ředitelky

Máte doma děti, které milují vodu, sport a mají
spoustu zvídavých otázek? Chcete dětem zařídit
príma prázdniny? Pošlete je na příměstské tábory
sKometou! Zažijí týden plný dobrodružství, spor-
tovních her, výletů a plavání. Vše pod vedením
zkušených trenérů SKP KOMETA BRNO.
Účastnit se mohou děti od 4 do 15 let, plavci
i neplavci. Pro „naše“ stálé účastníky kurzů a tá-
borů s Kometou máme věrnostní slevy! A cena
za tábor je již od 2.500 Kč… Darujte svým dětem
léto plné krásných zážitků a nových přátelství!
Více se dozvíte na webových stránkách
WWW.PLAVANIKOMETA.CZ

Petr Hašek, Kometa

SZUŠ Mgr. Radmily Chmelové slavila obrovský
úspěch na taneční soutěži

Obliba letních táborů se opět potvrdila.
I přesto, že Středisko volného času Lužánky
rozšířilo letní nabídku, obsazenost je
podobná jako uplynulé roky. Z dvou set
sedmdesáti pobytových a příměstských
táborů pro více než šest tisíc dětí zbývají
poslední místa na sedmdesáti z nich pro
zhruba tisícovku účastníků. Nově mohou
děti vyrazit na tábor i do Kuřimi třeba na
koně, a to díky propojení Domu dětí a mlá-
deže Kuřim se SVČ Lužánky.
Středisko volného času Lužánky nabízí v létě
aktivity pro děti a dospívající od 4 do 18 let,
některé jsou i pro dospělé ve věku kolem 20 let.

Jedná se o různá soustředění a podpora rozvoje
v konkrétním oboru, takzvané tábory pro na-
dané. Rodiče mohou vybírat z příměstských
táborů na dvanácti místech v Brně a okolí nebo
mohou volit z pobytových v přírodě. Děti zavítají
třeba na Vysočinu, do okolí Olomouce, na jižní
Moravu nebo do jižních Čech. Cena se pohybuje
od dvou tisíc do tří a půl tisíce korun na týden
u příměstských táborů, v případě pobytových
kolem čtyř až šest a půl tisíce korun na jeden
nebo dva týdny. Těšení na léto začíná přihláše-
ním na tábor na luzanky.cz.

Kristýna Kolibová, 
SVČ Lužánky

Dvě třetiny táborů se obsadily za pouhý měsíc

Každý den nové
dobrodružství? Ano!
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Letošní sezona začíná na hradě Veveří na konci března ovelikonočních svát-
cích. Otevřeno bude od Velkého pátku (29. března) do Velikonočního pondělí
(1. dubna) od 10 do 17 hodin. Po celý duben pak bude hrad Veveří otevřen
ovíkendech ve stejném čase. Mimo prohlídek I.a II. okruhu je možno si pro-
hlédnout výstavu Lev aorlice. Moravští Lucemburkové ajejich hrad. Výstava
je v rámci vstupného do areálu hradu, které stojí 60 Kč. Vstupné do areálu
hradu platí všichni návštěvníci od 6 let atoto vstupné je možné platit pouze
v hotovosti na vstupní bráně. Platba kartou bohužel není možná z důvodu
nedostatečného pokrytí hradu internetem.
V sobotu 20. dubna se bude konat akce Veveří – Eichhorn 1945, která
návštěvníkům představí u příležitosti výročí osvobození města Brna závě-
rečné boje této dějinné události. Na hradě Veveří bude představena vojenská
technika obou znepřátelených armád. Návštěvníci uvidí jednotky sovětské
a německé armády, jejich zbraně, výstroj a výzbroj. Vše vyvrcholí bitevní
ukázkou připomínající střet, ke kterému zde mezi sovětskou armádou azbyt-
ky německé okupační armády došlo vroce 1945. Vareálu hradu si návštěvníci
budou moci prohlédnout tábory obou armád, lazarety, polní kuchyně nebo
navštívit vojenskou poštu a odeslat svoji korespondenci. Návštěvníci také
uvidí módu a život v protektorátu v roce 1945. Informace o vstupném na
tuto akci jsou uvedeny na webových stránkách hradu Veveří. V tento den
nebude možné vstoupit do areálu hradu za běžné vstupné 60 Kč.
Následující sobotu 27. dubnapro změnu obsadí hrad Veveří vojsko zobdobí
třicetileté války. Skupina historického šermu Houwaldův regiment na nádvoří
Příhrádku předvede návštěvníkům výcvik švédských mušketýrů a bitevní
ukázku.
Ve středu 1. května si na hradě Veveří dají tradiční dostaveníčko automo-
biloví veteráni. Vyrážet budou v 9.15 od Technického muzea v Brně a po
průjezdu brněnskými ulicemi a kolem přehrady dorazí na Veveří kolem
11 hodiny. Kposlechu bude hrát country kapela nejen veteránům, ale všem
návštěvníkům.
Více informací o akcích na hradě Veveří naleznete na oficiálních webových
stránkách hradu: www.hrad-veveri.cz. Lenka Uedlová, kastelánka

Sezona na hradě Veveří
začíná již o Velikonocích

Chcete, aby děti prožily léto plné dobrodružství a měly zážitky na celý
život? Přihlaste je na pobytový tábor s Helceletkou – střediskem vol-
ného času. Letos se mohou vydat například na dobrodružnou cestu
za zlatem draka Šmaka, zachránit kosmickou loď Červený trpaslík
nebo osvobodit Zemi Nezemi ze spárů Kapitána Hooka.
Pobyt v přírodě, zábavné hry, večery u táboráku, rozvíjení dovedností
i nová přátelství. Jen krátký výčet důvodů, proč jsou pobytové tábory
správným směrem na prázdniny pro vaše děti.
Letos se děti mohou pomyslně přenést třeba do budoucnosti na kos-
mickou loď Červený trpaslík. Plavba vesmírem s sebou nese spoustu
výzev, a proto budeme potřebovat každou pomoc.  Pestrý program
plný her a tvoření děti prožijí obklopeny přírodou uprostřed Vysočiny.
Bydlet budeme v penzionu Selský dvůr, tábor je tak ideální i pro ty,
kteří mají rádi své pohodlí. Termín tábora: 29. 6.–6. 7. 2024.
Vydat se mohou i na výpravu po stopách Hobita. Během celotáborové
hry podle příběhu od J. R. R.Tolkiena se děti mohou těšit na nespočet
dobrodružných setkání, ale i na klasické tábornické aktivity jako je
spaní ve stanech s podsadou, nebo zpívání u ohně. Termín tábora:
29. 6.–6. 7. 2024.
Plný kopec zážitků děti čeká i na táboře Návrat Kapitána Hooka v Bole-
šíně, čtěte „v Zemi Nezemi“, mladí táborníci se totiž během týdne
pokusí zachránit zemi, ve které nikdo nestárne a lidé umí létat. Jedno
je jasné – čeká je plno dobrodružství. Termín tábora: 13.–20. 7. 2024.
Kompletní nabídku táborů najdete na: www. helceletka.cz/tabo-
ry. Vendula Jarošová, SVČ Helceletka

Tábory – ten nejlepší směr
na prázdniny
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Bystrcký fotbal
Začíná nám druhá půlka sezóny
23/24 a s ní návrat na travnatá
hřiště! V našem A týmu došlo
k několika změnám – o odcho-
dech Ryšavého aWilliamse jsme
Vás už informovali minule, plus

k nim přibyl ještě Jan Němec, který odešel na
hostování do Bruntálu. Ze Svratky Brno k nám
naopak přicházejí nadějní Jakub Koutný aViktor
Drozd a ze Zbrojovky Brno Matěj Ryšavý. Jedno
či dvě jména jsou ještě v jednání. V přípravě náš
tým sehrál několik kvalitních přátelských zápa-
sů: Žebětín (výhra 4:1), FC Kuřim (0:7), Líšeň U19
(1:2), Zbrojovka U18 (1:1), Moravská Slavie (0:0).
Velice těžký los nám v prvním kole přisoudil
venkovní zápas v Boskovicích a další z velmi
těžkých soupeřů nás čeká 6. 4., kdy hostíme
vedoucí Kuřim.
Boskovice - FC Dosta   3:2
Kocman, Solanský
FC Dosta - Pohořelice  0:1

Nejbližší domácí zápasy:
sobota 6. 4. v 16:30 FC Dosta – Kuřim
sobota 13. 4. v 16:30 FC Dosta – Krumvíř
sobota 27. 4. v 16:30 FC Dosta – Rajhradice
středa 1. 5. v 17:00 FC Dosta – Kunštát
Naše omlazená rezerva v zimě prohrála s Pozo-
řicemi 3:5 nebo s Popůvkami 3:4, naopak
s Kohoutovicemi B si poradila 2:1. Soutěž, ve
které nás čeká boj o záchranu, se rozjíždí až na
konci března.
Krajské soutěže se rozběhly také dorostu astarším
žákům. Starší dorost si v prvním kole neporadil
s Medlánkami, kterým podlehl 1:4, mladší stej-
ného soupeře přehráli 3:1. V Ratíškovicích starší

BYSTRCKÝ KLUB SENIORŮ
Co je paměť a co logika aneb propojené
nádoby
Než se pustím do pravidelného příspěvku, chci
vás informovat, že v něm nepůjde o nějaké
doporučení, nedej Bože o nařízení, ale jenom
o informaci o tom, co stojí v záhlaví. Jako před-
seda Klubu BS častokrát slyším a vidím, že
v našem věku kdekdo z členů zápolí a bojuje
s pamětí, a proto většina z nás velice ráda uvítá
různé programy na procvičování paměti nebo
logického uvažování.
Je to správný přístup, jak procvičit mozek. Ovšem
obyčejně ho procvičujeme způsobem, který je
pro nás zábavný akterý celkem hravě zvládneme.
Logické uvažování buď máme, nebo nemáme.
To je, jak se lidově říká „shůry dáno“. Procvičování
paměti v testech je také spojeno s logikou, která
by ovšem bez paměti nemohla vůbec fungovat
a naopak. Nemůžeme logicky uvažovat, pokud
nemáme krátkodobou paměť. To je paměť, kte-
rou denně trénujeme vběžném životě. Jako třeba:
Co udělám dnes? Kde je to, co jsem před chvíli
odložil? V kolik hodin to, nebo ono začne? Co
jsem si na dnes naplánoval udělat?
Dospěl jsem k závěru, že nejlepším a nejúčin-
nějším programem, jak trénovat nebo procvi-
čovat paměť, je něco se naučit. Třeba nějakou

malou básničku, tzv. „bifl“. Nezatracujme biflo-
vání. Je to jeden z nejúčinnějších způsobů, jak
potrápit své paměťové buňky. Tím dosáhneme
toho, že paměť je ve střehu a pomáhá to i při
komunikaci a evokaci. Postačí učit se denně
15–20 minut. Uvidíte, že je to proklatě namáhavé
a kolikrát si i řeknete: „Mám já to zapotřebí?" Ale
chtěl jsem vám poradit ten nejtvrdší způsob
zjištění, jak na tom s pamětí jste. A také mějte
na paměti, že mozek sice není sval, ale chová se
obdobně jako sval, a proto je ho potřeba pro-
cvičovat. Namáhat paměť znamená být vždy
připraven na překážky a někdy se i vyhnout ve
společnosti neetickému chování.
Co má duben za lubem:
n Sobota 6. dubna: zámek a ZOO Lešná s dotací

radnice.
n Pátek 12. dubna: setkání v SC 15.30 hod. Zná-

mé šlágry vám zahraje kapela NAŽIVO, vstup
volný.

n Sobota 13. dubna: návštěva zámku Náměšť
nad Oslavou a Kralic nad Oslavou (Bible kra-
lická), s dotací radnice.

n Sobota 27. dubna: termální lázně v maďarské
Mošoni.

O turistických pochodech nebo jiných akcích
vás budeme včas informovat.
Na vaše dotazy, rady a návrhy se těšíme s asis-

tentkou Radkou na tel. 723 836 354, 608 750 477,
nebo na e-mailu: bystrctiseniori@seznam.cz.

Štefan Kandalec,
předseda Bystrckého kubu seniorů

KLUB SENIORŮ OD SVATÝCH JANŮ
Pondělní vycházky pokračují i v dubnu (8., 15.,
22. a 29.). Mají jednotné místo srazu: dopravní
uzel ZOO a také jednotný čas srazu: 8.30 hodin.
Garant F. Zajíček, tel. 774 550 336.
Pokračuje Zdravotní cvičení každé úterý v 9.00
hodin a středu v 8.30 hodin ve Společenském
centru. Garant O. Zajíčková, tel. 777 962 240.
Trénink paměti je v úterý v 8.00, 10.00 a 11.00
hodin v učebně Společenského centra.
Garant M. Borisová, tel. 724 285 650.
Všechny bystrcké seniory zveme na setkání
našeho klubu do Společenského centra ve
čtvrtek 11. dubna v 15.30 hodin. Tradiční poví-
dání s občerstvením doplní živá hudba Old Boys
Poutníci.
Ve čtvrtek 18. dubna půjdeme do Aquaparku
v Kohoutovicích. Sraz v 8.40 hodin, dopravní
uzel ZOO, odjezd autobusu č. 50 v 8.45 hodin.
Garant L. Kohoutová, tel. 774 153 436. Na tuto
akci je třeba se přihlásit. Přihlášky odevzdejte
na recepci radnice.

Ludmila Kohoutová a Hana Šmídová

Z činnosti bystrckých klubů seniorů

imladší prohráli 1:2. Starší žáci ročníku 2009 vKraj-
ském přeboru vyhráli důležitý zápas na ČAFCe
Brno (4:2), ročník 2010 překvapil v I. krajské třídě
Boskovice B (4:1). Přípravky začnou svoje soutěže
v dubnu. Ze zimní přípravy si v mládeži neseme
několik dílčích úspěchů, mimo jiné například třetí
místo mladších žáků v celozimní soutěži Winter
Cup, nebo druhé místo starší přípravky na silně
obsazeném turnaji v Hustopečích.

Pomalu se začínáme také chystat na další soutěžní
ročník, prázdniny tu budou cobydup. Jako obvyk-
le pro naše děti chystáme několik turnusů pří-
městských táborů aod září začneme snábory do
minipřípravky. Současně stále platí, že do našich
řád stále hledáme trenéry či asistenty! Máte-li
vztah ke sportu, rádi Vás vezmeme mezi sebe,
nabízíme fajn kolektiv, kvalitní zázemí apředevším
nekonečnou dětskou radost. Ilja Kašík

Hledáme do našeho klubu nové zájemce
ve věku od 7 do 10 let, kteří se chtějí naučit
jezdit na plachetnici.
Naši závodníci se pravidelně účastní republi-
kových i mezinárodních soutěží. Zázemí
máme na Brněnské přehradě. V případě zájmu
nebo dotazů nás neváhejte kontaktovat.
Jachtklub Brno, z.s.
Bystrc č. ev. 16
e-mail: hyza@sailing.cz, tel.: 737 234 436
info o jachtingu: https://www.sailing.cz/

Jiří Hýža
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Jarní sezona RCB začíná!
Zimní klid zbraní v ragbyovém světě RCB
byl jako vždy jen velice zdánlivý. Již něko-
likátým rokem rozvíjíme děti multispor-
tovně, což v praxi znamená, že přes zimu
chodíme bruslit, plavat, cvičit na Sokol,

nebo trénujeme judo. Pokud chcete mít všestranné dítě ivy, neváhejte apři-
dejte se knám. Více se dozvíte na našich webových stránkách www.bystrc-
rugby.cz. Plejáda hráček a hráčů, kteří se z našeho klubu dostali až do
národních týmů svých věkových kategorií je čím dál pestřejší!
Kromě sportovní činnosti probíhá v našem areálu na ulici Jakuba Obrov-
ského od loňska i činnost stavební, která se zdárně chýlí ke konci. Tedy
k otevření nové tělocvičny s atletickými dráhami a úpolovou žíněnkou.
Takovou stavbu naše městská část nepamatuje!
Zatímco soutěže mužů se rozběhly už v březnu, dětské, dorostenecké
a juniorské soutěže začínají v dubnu. A hned na začátek si střihneme
účast v mezinárodním turnaji PYRF v Praze, kde obhajujeme dvě zlata
a stříbro. Následovat bude kolotoč zápasů a turnajů, největším bystrckým
počinem bude letos mezinárodní turnaj Brno Rugby Cup, který se v kate-
gorii U8 uskuteční právě u nás, a to 11. května. Držte nám palce a přijďte
nás podpořit! Josef Tepláka
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Řádková inzerce n STĚHOVÁNÍ SCHUPLER spol. s r.o. – nabí-
zíme kompletní stěhovací a vyklízecí služby
a autodopravu. Garance předem dohodnuté
ceny zakázky! Informace na tel. čísle 606 215 826,
www.stehovani-schupler.cz , e-mailová adresa:
stehovani@schupler.cz
n Vyklízení bytů, nemovitostí. Tel.:
776 339 166
n Kuchyňské linky a vestavěné skříně, dvířka,
skříňky a pracovní desky na míru. Vrba, tel.:
603 438 707
n Instalatér Církva, tel. 602 861 402.
n Rekonstrukce bytových jader, koupelen
a topení. Poradenství, návrh, realizace na klíč.
Tel.: 513 034 551, mobil: 704 458 187, e-mail:
info@tzbcentrum.cz, www: tzbcentrum.cz
n Mytí oken a žaluzií. Čištění koberců a čalou-
nění. Tel.: 733 201 361
n Úklid pro seniory se slevou!Tepování kober-
ců a souprav, mytí oken, jarní úklid. Zbavíme
vás prachu a alergentů. Tel.: 736 247 125
n Kácení, řezání stromů, pořez na palivové
dřevo. Tel.: 775 993 317
n Klempířské práce. Tel.: 728 157 137.

Reality – nemovitosti
n Pronajmu garáž, Brno-Větrná. Řadová,
cihlová, 18m2. Tel.: 792 226 189
n Prodám garáž v OV 19 m2 ul. Větrná. Zn.:
Nabídněte. Tel.: 602 512 754
n www.realityvbystrci.com nabízí k pronáj-
mu byty 1+kk, 1+1, 3+1 v Bystrci, k prodeji byty
3+kk a 3+1 a garáž i garážové stání. Pro více
informací volejte 608 254 060

n www.realityvbystrci.com hledá pro své
klienty s hotovostí byty 1+kk, 1+1, 2+1, 4+kk
a 4+1 v Bystrci. Kancelář: Říčanská 13. Tel.:
608 254 060
n 50.000Kč za doporučení nemovitosti kpro-
deji!Více na https://velvetreal.cz/ziskejte-odme-
nu nebo na e-mailu: info@velvetreal.cz a tel.
735 758 007. Nevíte jak? Poradíme vám!

Volná pracovní místa
n Hledám kolegyni pedikérku do domu
s pečovatelskou službou v Bystrci. V případě
zájmu volejte 774 971 664.

Různé
n PŮJČOVNA ELEKTROKOL CRUSSIS, hor-
ských kol MRX a skládacích kol SHARVAN.
Na otestování, na dovolenou nebo jen tak pro
radost. BIROTARIUS, Živného 8, Bystrc. Tel.:
605 568 742
n CYKLOSERVIS A PRODEJ ELEKTROKOL
CRUSSIS, HAIBIKE a skládacích kol SHARVAN.
Provádíme servis všech typů jízdních kol. Nabí-
zíme veškeré cyklopříslušenství. BIROTARIUS,
Živného 8, Bystrc. Tel.: 605 568 742
n Nově otevřená pedikúra. Útulné prostředí,
profesionální ošetření. Objednávky kdykoliv na
tel.: 774 688 575
n Doučování chemie, anglického jazyka a pří-
prava k přijímacím zkouškám. Tel.: 723 775 637
n Kadeřnictví – dámské, pánské – Žabovřes-
ky, Stránského 19. Možno i s dovozem. Objed-
návky na tel. 603 542 880.

Auto moto
n SENIOR DOPRAVA JONESOVÁ, i s chodít-
kem. Tel.: 603 424 401.

Řemeslníci a služby
n - SERVIS POČÍTAČŮ a NOTEBOOKŮ -
Diagnostika ZDARMA! Vyzvednutí u Vás.
Rozumné ceny, rychle a spolehlivě, 25 let praxe.
Bednář – Bystrc, tel.: 608 880 107
n Opravy a servis počítačů a notebooků,
instalace TV. Chcete zrychlit počítač, zachránit
data, odvirovat, nastavit internet, tiskárnu,
Wi-Fi? Se vším vám ochotně poradím a přijedu.
Miroslav Novotný, e-mail: novotnymir@volny.cz,
tel.: 731 248 454
n Opravím počítač/seřídím. Tel.: 776187490,
P.Beller@seznam.cz
n Přepisy videokazet VHS, MINI-DV, VIDEO8
na USB, DVD. Tel.: 604 422 892
n Malíř pokojů z Bystrce, precizní práce, s úkli-
dem. Petr Slanina, tel. 723 867 844
n MALBY – nátěry Onderka. Tel.: 737 387 993
n MALBY 21 Kč/m2, nátěry dveří 450 Kč/kus,
radiátorů, oken, fasád, aj. TAPETOVÁNÍ, ZEDNIC-
KÉ práce, sádrokartony. Živnostníci pro Bystrc
a okolí. PLATBA HOTOVĚ = SLEVA 250 Kč!
www.maliribrno-hezky.cz, Tel.: 606 469 316
n Rekonstrukce koupelen, bytových jader,
interiérů na klíč. Práce obkladačské, zednické,
sádrokarton, instalatérské. Osobní přístup, kva-
lita. Tel.: 777 141 165, 773 518 654
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středa 10. 4.       ČAJ O PÁTÉ 

                                   Oblíbený hudebně taneční podvečer plný známých
melodií v podání Jiřího Helána a jeho kapely. Dále vám
k tanci i poslechu zazpívají Květa Navrátilová a Hanka
Cvrkalová. Ukončení produkce ve 20.00 hod. 

                                 Vstupné: 200 Kč, senioři 150 Kč

neděle 14. 4.      BRÉMŠTÍ MUZIKANTI
16.00                        Pohádkové představení pro děti divadla NAVĚTVI. Když

už domácí zvířátka osel, pes, kočka a kohout nemají
pro lidi užitek, vydají se do světa, aby našla svoje místo.
Rozhodnou se vypravit do Brém, stát se muzikanty
a dobýt svět. Netuší ještě, že pěkné místo na ně čeká
mnohem blíž, než si myslela…  Vhodné pro děti od
3 let.

                                 Vstupné: 150 Kč dospělí, 120 Kč děti

čtvrtek 18. 4.       HAZAFELE

                                  Další koncert z hudebního cyklu Setkání žánrů. Kapela
Hazafele (z maďarského překladu Na cestě domů)
vznikla roku 2017 a od počátku se věnuje především
romskému a maďarskému folklóru. Primárním poslá-
ním kapely je přiblížit posluchačům lidovou hudbu,
se kterou se obvykle v běžném životě jen tak nesetkají;
v repertoáru souboru jsou ale i známé melodie jako
je Montiho čardáš, Bartókovy Rumunské tance nebo
skladby, které proslavila Věra Bílá. 

                                  Vstupné: 290 Kč, senioři 260 Kč

SPOLEČENSKÉ CENTRUM BYSTRC
úterý 23. 4.           HOP TROP
19.00                        Koncert legendární skupiny, která je stálicí na scéně

trampské hudby    už plných 40 let a od svého vzniku
hraje stále v původním složení – Ladislav HUBERŤÁK
Kučera, Jaroslav SAMSON Lenk a Jaromír ŠROUB
Vondra. Písničky této oblíbené kapely už patří do zla-
tého fondu českých písní, které zlidověly a na kon-
certě tak nebudou chybět Tři kříže, Amazonka,
Jonatán, Vodácká holka, Chvíle a mnoho dalších.

                                  Vstupné: 360 Kč

středa 24. 4.        LEGENDY A TAJEMSTVÍ BRNĚNSKÉHO
18.00                       PODZEMÍ

                                    Další vynikající přednáška Aleše Svobody o zajíma-
vých místech města Brna, tentokrát na téma vodo-
jemy na Žlutém kopci. Chybět nebude ani bohatá
prezentace fotografií. Z důvodu omezené kapacity
sálu doporučujeme včasné zakoupení vstupenek!

                                  Vstupné: 100 Kč, senioři a studenti 80 Kč

sobota 27. 4.       JARNÍ POHÁDKOVÁ CESTIČKA
10.00–16.00             Pojďte s námi do pohádky! Poznejte pohádkové po-

stavy naživo a     zažijte s nimi všelijaká dobrodružství.
Na cestičce budete moci potkat    Krtečka, vílu Amálku,
Křemílka a Vochomůrku nebo další různé     pohádkové
postavy. Na konci cestičky na vás bude čekat odměna
a    zvířátka z naší teraristiky. Cestička je pro děti od 2
do 9 let, vede v Údolí oddechu a je vhodná i pro    ko-
čárky. Začínat bude za dětským hřištěm Pod Horkou.
Na akci je potřeba se předem přihlásit na stránkách
www.helceletka.cz. V případě špatného počasí bude
akce zrušena.

                                Vstupné: 20 Kč

Připravujeme:
pátek 17. 5           MR. SWING
18.00                          Taneční podvečer s populárním swingovým orche-

strem. K tanci i poslechu v podání vynikajících muzi-
kantů zazní známé české i světové skladby, těšit se
můžete nejen na swing, ale i rock n´roll, boogie-woogie,
quickstep, jive, rumbu, sambu a další taneční melodie.

                                      Vstupné: 180 Kč, senioři 140 Kč

Předprodej vstupenek: v pokladně Společenského centra Bystrc na ul. Odbojářské 2:
pondělí–čtvrtek, 16–19 hodin ostatní dny hodinu před začátkem jednotlivých pořadů.

Informace na tel.: 546 224 320; e-mail: rezervaceokul@bystrc.cz
Bližší informace o pořadech na www.bystrc.cz/kultura a prostřednictvím mobilní aplikace Česká obec.
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